
Interpellation: Behandlingsfamilj som placering för underåriga som
begår brott

År 2020 genomfördes en stor satsning för att förebygga och motverka kriminalitet hos barn och
unga i Uppsala. I socialnämndens verksamhetsplan och budget mellan 2021 - 2023 konstateras
det att kostnaderna för barn- och ungdomsvården ökar vilket delvis beror på att fler och längre
placeringar sker med stöd av LVU sker på låsta institutioner via Statens institutionsstyrelse (SiS)
med anledning av grov kriminalitet och missbruk. Samtidigt rekommenderar Socialstyrelsen
metoden Treatment Foster Care Oregon (TFCO) som en metod att behandla och motverka
kriminalitet hos barn och unga.

Metoden utgår från att placeringen sker hos utbildade behandlingsfamiljer, snarare än på låsta
institutioner eller HVB-hem (i de fall ungdomen inte dömts till slutenvård genom LSU).
Forskningsstöd visar att metoden i högre grad är verksam och bryter kriminella beteenden än
andra placeringsalternativ. Socialstyrelsen framhåller att andra varianter av behandlingsfamilj
som erbjuds inom svensk socialtjänst inte utvärderats vetenskapligt, och hänvisar därför enbart
till TFCO som alternativ.

Med anledning av detta frågar jag ordförande för socialnämnden, Asal Gohari (S):

- Följer Uppsala kommun Socialstyrelsens alternativ att i första hand placera barn och unga
hos TFCO-utbildade behandlingsfamiljer, eller sker SoL/LVU-placeringar till följd av
kriminalitet i första hand på HVB-hem/tvångsvård på institution?

- Om inte alternativet används, finns det någon plan på att i första hand placera ungdomar
med kriminellt beteende hos behandlingsfamiljer utbildade inom TFCO?

Stina Jansson (F!)


